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SLOVO STAROSTKY 

Vá~ení Tepli�áci, 
léto pomalu kon�í a někteří se u~ asi těbíte na chladnějbí po�a-
sí. S ním se vrátí do nabeho měste�ka klid vbedních dní. Letní 
měsíce bývají v Teplicích nad Metují rubné nejenom z důvodu 
velké návbtěvnosti Teplických skal. Kdy~ se k tomu přidají 
tradi�ní akce, které zde v létě a na jeho sklonku probíhají, má-
me o zábavu, ale i o práci, postaráno. Ať u~ je to etapový cyk-
listický závod MTB Trilogy, Mezinárodní horolezecký filmo-
vý festival nebo závod horských kol Sudety Tour. Ale nebyl to 
jen sport, �ím jsme v létě ~ili! Mohli jste navbtívit i pěknou 
řádku kulturních akcí - letní kina, koncerty a zábavy pořádané 
v Teplicích a okolních obcích. Vbechny tyto akce dopadly na 
výbornou, přilákaly spoustu návbtěvníků a věřím, ~e alespoň 
některou z nich jste si u~ili i vy. Letní rubnou sezonu uzavře 
Teplicko-adrbpabská 33 a přeji organizátorům, aby se pochod 
vydařil stejně jako vbechny předeblé akce! Velký dík patří 
vbem lidem, kteří se na organizaci jakékoliv z akcí podíleli a 
svým nasazením přispěli k hladkému průběhu. Poděkování 
také patří zaměstnancům Technických slu~eb, kteří pro vbech-
ny akce zajibťovali technické zázemí a prakticky celé léto sta-
věli, bourali, převá~eli stany, lavice apod. a následně po akcích 
uklízeli.  
V jarních a letních měsících také probíhala a byla dokon�ena 
větbina investi�ních akcí. V Bohdabíně byl dokon�en a předán 
nový chodník, na hřbitovech ve Zdoňově a v Teplicích se do-
kon�ují opravy hřbitovních zdí, v budově bkoly ve Střmen-
ském Podhradí byla dokon�ena rozsáhlejbí rekonstrukce vnitř-
ních prostor a oprava opěrné zdi. Samostatnou kapitolou jsou 
vbechny práce, které o prázdninách probíhaly ve bkole a bkol-
ce. V mateřské bkolce jsou nové toalety a umývárny v obou 
odděleních, v základní bkole se budovaly také nové toalety, 
u�ebny, přednábkový sál a v sou�asnosti jebtě probíhají práce 
na nové kotelně na dřevobtěpku. Ve bkolních budovách se toho 
letos zvládlo opravdu hodně a zrekonstruované prostory vám 
více představíme v říjnovém �ísle Teplických ozvěn a během 
Dne otevřených dveří (viz plakát).  
Velkou radost nám dělá kino, které zdobí nová fasáda a zbrusu 
nový vestibul a toalety. Ji~ v minulém roce bylo zrekonstruo-
váno zázemí pro ú�inkující. Od za�átku letobního roku pak 
probíhaly práce uvnitř budovy. Výměnou probly vbechny roz-
vody elektřiny, vody, odpadů a topení. Nově byl také vyřeben 
přístup do promítací kabiny v patře a toalety v zázemí kina. 
Nejvýraznějbích změn vbak doznaly toalety pro návbtěvníky a 
vstupní vestibul. Namísto starého interiéru z dob dávno minu-
lých návbtěvníky přivítá moderní prostor. Na zdech jsou vyve-
deny filmové motivy a prostoru dominují dvě tyrkysová sofa, 
zrcadla a ka~dý jistě ocení kruhové stolky na vysoké noze, u 
nich~ je mo~né spo�inout. V prostoru batny je vestavěná malá 
kuchyňka, která se rázem změní na bar s drobným ob�erstve-
ním při kulturních akcích. Staré záchody zmizely, místo nich 
jsou zde vybudovány nové kabinky. Dveře toalet zdobí bmrn-
covní pánská nebo dámská silueta. Celý prostor spolu 
s vestibulem spojuje jednolitá podlaha s �ernobílou kostkou. 
Drobné práce na budově jebtě probíhají, na sjednocující nátěr 
�ekají okna. 

Kino jsme slavnostně „zkolaudovali“ v úterý 20. srpna za pří-
tomnosti pana architekta Ivo Balcara z Ateliéru Tsunami, který 
je autorem návrhu, a vbech řemeslníků, díky kterým se návrh 
podařilo zrealizovat ve skute�nost. Hned nato kino problo za-
tě~kávací zkoubku během festivalu a my u~ se těbíme, a~ vás 
přivítáme na dalbích akcích, které pro vás v kině chystáme! 

Věra Prokopová, starostka 

41. RONÍK MHFF 

Letobní 41. ro�ník MHFF byl unikátní v jedné věci. Nabi hlav-
ní hosté nejenom ~e bavili návbtěvníky festivalu svými zkube-
nostmi, historkami a prezentací svých výkonů, ale byli vta~eni 
i do filmového projektu, díky kterému za~ili i intenzivní lezení 
ve skalách. Cílem bylo ukázat tradi�ní pískovcové lezení na-
bim hostům. Ukázat jim nabe skály, lezeckou historii a zazna-
menat jejich pro~itek. Tento projekt nakonec spojil mnoho 
lezeckých osobností. A ve finále si tři významní lezci, Igor 
Koller (SK), Magnus Midtbø a Johnny Dawes, vystřihli legen-
dární Hranu Kalamárky. Igor tuto cestu udělal ji~ před �tyřiceti 
sedmi lety. Lezlo se ale i Vysoké napětí, Král a mnoho dalbích 
cest a vě~í. Filmovému týmu se podařilo zachytit nejen samot-
né výstupy, ale i emoce, příběhy a jedine�nou atmosféru této 
výjime�né lezecké události. Tímto příběhem byl protkán letob-
ní festival, proto i jeho pro~ití bylo mnohonásobně intenzivněj-
bí pro vbechny zú�astněné. Ale pojďme ze skal do centra festi-
valového dění.  
Prvním oficiálním bodem programu byla vernisá~ profesionál-
ního fotografa a lezce Pavla Nesvadby, který představil aktuál-
ní foto z výpravy do pakistánského Karakoramu. 
V kině pak následovalo oficiální zahájení festivalu a zahajova-
cí přednábka ředitele MHFF Petra Kabpara. Ten diváky prove-
dl svými vodáckými expedicemi do Himálají a Afriky. Ale 
také svými filmařskými projekty, díky kterým procestoval 
velkou �ást světa. Amfiteátr se pak otevřel návbtěvníkům v 19 
hodin blokem nesoutě~ních filmů.  
Od 21:30 se pak Amfiteátr poprvé zaplnil fanoubky novináře a 
lezce Tomábe Etzlera. Tomábovo nadbení pro festival bylo 
natolik silné, ~e ochotně odmoderoval i blok �eských filmů o 
pískovcovém lezení. 
Na statku je promítán první filmový blok a od 21 hodin pak 
re~isér Tomáb Galásek vzpomíná na base jumpera Martina 
Trdlu, který před deseti lety nebťastně zemřel při seskoku nad 
Sně~kou. 
V pátek u~ je festival v plném proudu. V parku probíhá eský 
pohár v boulderu kategorie U14 a mnoho dalbích soutě~í, které 
organizují partneři festivalu. Program Amfiteátru je slo~en 
z přednábek horolezců. Jako první se prezentují �ebtí lezci Al-
bert Frantibek Buli�ka a Duban Janák svojí expedicí na Trango 
Towers v Pakistánu. Následuje Matěj Bernát a odpolední blok 
uzavírají Pavlína Adam a Martin Ksandr prezentací výstupu na 
Broad Peak. Následně se Amfiteátr chystá na hlavní přednábku 
tří �eských horolezců. Zdeněk Há�ek Hák, Radek Radar Groh 
a Jaroslav Banán Bánský. To jsou tři borci, kteří vystoupili na 
nejvybbí doposud neslezenou horu Muchu Kish v Karakoramu.  
Kino má ji~ druhým rokem stálý scénář. Filmové bloky, které 
v 15 hodin stříhá přednábka Radka Jarobe a jeho Koruny Hi-
málaje. Na to navazuje ceremoniál Výstupy roku HS. Poprvé 
je tento ceremoniál provázen i diváckým zájmem a kino je 
zcela zaplněné.  
Ve�er je pak kino připraveno pro anglického filmaře Keitha 
Partridge. Keith nato�il mnoho významných filmů a jedním 
z nich je i Pád do ticha. Projekce filmu a Keithovo vyprávění 
pak tvoří barvitý konec páte�ního dne v kině.  
Ve stejnou dobu probíhá v parku finále trickline. Obrovská 
show, kterou pro festival pořádají kluci ze SlackShow. Prostor 
boulder arény je zcela zaplněn. A diváci, pořadatelé i samotní 
závodníci se obrovsky baví. 
To není vbe z páte�ního programu. Na radnici probíhají tal-
kshow, které letos natá�í slovenský lezec a autor podcastu Za 



skalami Martin Krásňanský. Jeho hosty jsou Johnny Dawes a Há�ek. Svůj prostor má i Lenny Tr�ková, která si zve dvojici horo-
lezkyň Lenku Erlebachovou a Karolínu Grohovou.  
A pak je tu statek, který jsme otevřeli v loňském roce. I ten se posunul. V jedné z budov jsou promítány soutě~ní filmy. V druhé 
je pak dětská dílna, chill out zóna a prostor nabeho hlavního partnera, který nachystal několik workshopů a soutě~í. 
Sobota je v podobném duchu. Program je bohatý. V parku probíhá boulderový závod, který se ji~ druhým rokem jmenuje Cena 
horolezeckého festivalu. Pro vbechny vítěze jsme připravili nabe Borybe, kteří jsou odliti z materiálu na lezecké chyty. 
Amfiteátr přebraly ~eny. Alespoň co se přednábek týká. Tak~e první prezentaci má ji~ zmíněné duo Lenka Erlebachová 
s Karolínou Grohovou a jejich výstup na G1. Následuje Monika Benebová, která si splnila sen a letos vystoupila na Everest a 
třetici ~en uzavírá Peggy Marvanová se svojí bikepackingu a ultra bílených podniků na kole.  
V best ve�er se Amfiteátr zaplnil, hlavní host norský lezec Magnus Midtbø vbak pojal svoji ú�ast poněkud netradi�ně, a proto 
z toho byl rozhovor mezi ním a excelentní �eskou boulderistkou Janou avecovou. Po skon�ení jeho prezentace doblo 
k masivnímu přesunu do parku, kde ji~ �ekalo finále boulderového závodu. A po něm pak hudební produkce, jak je ji~ dlouhole-
tým zvykem.  
Nedělní dopoledne mělo jebtě jeden důle~itý bod programu. Tím byl polský excelentní himalájista Adam Bielecki. Přes to, ~e na 
fotkách vypadá Adam jako drsňák, je to neuvěřitelně milý a skromný mu~. Mimochodem i Adam si zkusil lezení v nabich ska-
lách a zamiloval si to tu. 
Zakon�ení festivalu proběhlo tradi�ně v kině od 13 hodin. Porota velice vtipným způsobem předala ceny a rozlou�ila se 
s publikem. Za �eské filmaře si cenu převzal Honza Trávní�ek (film Něha Himálaje) a Tomáb Galásek (film Simply Beautiful). 
Vbechny ostatní výsledky pak najdete na sociálních sítích festivalu a na nových webových stránkách. 
41. MHFF je za námi. Děkujeme vám vbem. Návbtěvníkům, pořadatelům, brigádníkům, ale i ob�anům Teplic nad Metují.  

Petr Kašpar, ředitel festivalu 





ZPRÁVY Z REDPOINT TEAMU KLADSKÉ POMEZÍ 

Na cyklovýlet Kladským pomezí i v záZí 
Vydejte se s námi po stopách Cyklotoulek a objevte atrak-
tivity regionu ze sedla vabeho kola. Projedeme podhůZí 
JestZebích hor, kde se dozvíme o historii zemědělství, hor-
nictví, objevíme východo�eské Pompeje a nezapomeneme 
ani na sourozence apkovi. Tak co, blápnete do pedálů 
s námi? 
I letos se do Kladského pomezí vypravil btáb pořadu Cyklo-
toulky, aby divákům u televizních obrazovek ukázal zajímavá 
místa nabeho regionu. V tomto roce jsme zdolávali kope�ky 
Jestřebích hor, kde o zajímavá místa, která stojí za to navbtívit, 
rozhodně není nouze.  

Za�átkem natá�ecího dne byla 
jedna z nejcennějbích �eských 
zvonic ve Rtyni v Podkrkonobí, 
která měří přes 30 m a dr~í 
pohromadě bez jediného kovo-
vého spoje. Její model je umís-
těný v Národním muzeu 
v Praze a není se �emu divit. 
Podobnou zvonici tohoto typu 
nenajdete jinde v Evropě. Pro 
veřejnost je přístupná nejen při 
bohoslu~bách, ale i po před-
chozí domluvě s pracovníkem 
muzea. První kilometry na ta-
chometru nabíráme při výblapu 
ke zdejbí kapli�ce, kde se ko-
cháme výhledy na Krkonobe a 

Jestřebí hory.  
Směrem do Malých Svatoňovic jebtě přibr~ďujeme u rtyňské-
ho muzea, v jeho~ areálu byl nově odhalený historický sklípek, 
kde se mů~eme těbit na bohatý kulturní program. Teď u~ ale 
míříme do rodibtě Karla apka a navbtěvujeme Muzeum bratří 
apků, kde pouze v letobním roce vystavují jeho smrtelné lo-
~e. U Pramenné kaple se osvě~ujeme lé�ivou vodou a pokra�u-
jeme k Terénní expozici důlních strojů. Za tě~kou prací pokra-
�ujeme i do Rad�e, kde je nově otevřené Muzeum zeměděl-
ských strojů. My jsme se z Rad�e vydali po nové cyklostezce 
směrem do Havlovic. Pokud nechcete Úpicí jen projí~dět, ur�i-
tě navbtivte místní Hvězdárnu, nejstarbí budovu – Dřevěnku 
nebo nahlédněte do apkovy vily, kde dnes sídlí policejní sta-
nice. Dům je veřejnosti na po~ádání přístupný. 
Teď u~ ale zpátky na nabi trasu podél řeky Úpy do moderního 
vbesportovního areálu v Havlovicích, kde si mů~ete zahrát 
plá~ový volejbal, minigolf, tenis 
nebo unavit děti na obří trampo-
líně. Po doplnění energie nepo-
kra�ujeme po proudu řeky, po-
dél které bychom dojeli do ne-
dalekých Ratibořic, ale nabírá-
me výbkové metry a dupeme 
k tzv. východo�eským Pompe-
jím – hradu Vízmburk. Nabe 
Cyklotoulky zakon�ujeme právě 
tady. V místě s bohatou historií, 
o které vám budou rádi vyprávět 
místní průvodci nebo náb nový 
audio průvodce Smart Guide, 
který dal hlas jindy němým mís-
tům Kladského pomezí.  
Vysílání letobních Cyklotoulek 
proběhlo u~ na za�átku srpna. Pokud jste ho jebtě neviděli, 
podívejte se na nabe webové stránky, kde najdete vbechny díly 
právě z nabeho regionu. Ať u~ vyrazíte po stopách Standy Bar-
tůbka nebo si zvolíte vlastní okruh, ur�itě potkáte spoustu krás-
ných míst… proto~e v Kladském pomezí je R/rozkob cestovat.  

Lucie Hnízdilová 

Hola, Kraví hora volá! 
Podzimní �ást StZede�ního poháru 2024 pokra�uje ji~ 
v neděli 15. záZí úvodním závodem seriálu Bě~ecké vrbky 
v Ruprechticích, odkud se pobě~í na Ruprechtický bpi�ák. 
Běhy do vrchu pokra�ují 9. října v Teplicích nad Metují 3.2 
km dlouhým Během na Kraví horu. Start je v 16 hodin od pob-
ty a přihlásit se dá a~ na místě. }actvo kon�í po 2 km na mani-
puláku nad sjezdovkou.  
V neděli 20. října pořádá klub Redpoint team v Malých Svato-
ňovicích Běh na }altman, který je zařazen do Velké ceny Vý-
chodních ech a eského poháru v bězích do vrchu. Následuje 
Běh na Bludné skály ze }ďárek (23.10.), Běh na Bor 
z Machova (6.11.), Běh na Dobrobov z Náchoda (13.11.), Běh 
na Hvězdu (20.11.) a vbe uzavřeme v sobotu 23.11. 
v Teplicích Během na áp. Přijeďte si to také zkusit, proto~e 
„Středa, sportovat je třeba!“ Těbíme se na Vás. Více na 
www.redpointteam.cz.  

Redpoint team   
 

Metelka a Jíbová ovládli Běh Teplickými skalami 
Po 25 letech se start a cíl Běhu Teplickými skalami vrátil 
na fotbalové hZibtě TJ Slavoj, kde se uskute�nilo prvních 6 
ro�níků tohoto závodu, který v neděli 25. srpna uzavZel 
doprovodný program Mezinárodního horolezeckého filmo-
vého festivalu v Teplicích nad Metují.  
Za krásného po�así se na start postavilo 482 startujících, 
z nich~ 322 absolvovalo 9 km dlouhý hlavní závod Lasportiva 
cross a 150 okruhové ~ákovské závody Bufo cross v areálu 
hřibtě.  
Startovní �íslo 13 přineslo btěstí jeho majiteli, jím~ byl orien-
ta�ní bě~ec Ondřej Metelka z OK 99 Hradec Králové, který se 
stal poprvé vítězem festivalového závodu v �ase 33:53,4 mi-
nut. Se ztrátou 23  sekund vybojoval stříbro Tomáb Hudec 
z týmu Salomon a bronz bral vítěz roku 2020 Kamil Krunka 
z BK Náchod (-31 sekund). Prvním horolezcem v cíli byl cel-
kově 12. Radoslav Groh (36:48,4), reprezentující hlavního 
partnera závodu firmu HUDY. Mezi ~enami zvítězila s �asem 
38:23,6 minut favorizovaná univerzální bě~kyně a horolezkyně 
Barbora Jíbová (Eleven Run Team), která mimo jiné loni vy-
hrála Beskydskou 7. Stříbrná skon�ila se ztrátou 2:06 minut 
juniorka a také horolezkyně Josefína aturmová z HO Dvůr 
Králové nad Labem. Bronzovou pozici obsadila �trnáctinásob-
ná vítězka teplického běhu a maminka vítěze Táňa Metelková 
z BK Náchod (-3:08 minut).  
}ákovský Bufo cross se konal na 400 metrovém přírodním 
okruhu v areálu stadionu a viděli jsme krásné souboje ve vbech 
kategoriích. Pohár pro nejpo�etnějbí tým získal stejně jako 
v předchozích letech SKI Police nad Metují s 36 startujícími. 

https://redpointteam.cz/stp/propozice/
https://redpointteam.cz/stp/propozice/bezecke-vrsky/
https://redpointteam.cz/stp/propozice/bezecke-vrsky/beh-na-kravi-horu/propozice-behu-na-kravi-horu/
http://www.redpointteam.cz


}IVOTNÍ JUBILEA 

Více ve výsledcích na Sportchallenge.cz.  
Pokud naleznete ve výsledcích nějakou nesrovlost, pibte přímo 
na info@sportchallenge.cz. Fotili Hana Marbíková, Míra Ho-
lub, Milob Kleiner, Michal Kopecký a Lubob Dole~al, kterým 
děkujeme. Tady jsou první odkazy:  
 

https://photos.app.goo.gl/M23SHDQixUp8rxk79,  
https://photos.app.goo.gl/4PWAHufmoqXVg8U5A,   
 

Dalbí odkazy do galerií budeme dávat postupně na fb redpoint-
team.  
Běh Teplickými skalami, zařazený do seriálů Primátor cup a 
Velká cena východních ech, podpořilo Město Teplice nad 
Metují a firmy Hudy sport, La Sportiva, Bufo, Ádr design, 
Primátor, Sportiv Redpoint a AT Stěnava, kterým tímto děku-
jeme. Na shledanou zase za rok v Teplicích nad Metují … 

 
Tomáš Čada, ředitel závodu 

 

Slavnostní setkání jubilantů 
Ve �tvrtek 8. srpna jsme se letos ji~ potZetí sebli s těmi, kte-
Zí slavili svá významná ~ivotní jubilea a to v měsících �er-
venec, srpen a záZí.  
Setkání od setkání je ú�ast na těchto setkáních �ím dál větbí a 
nás těbí, ~e tato forma oslav byla tak dobře přijata. Vbichni, 
kdo přibli, se dobře bavili a~ do pozdních odpoledních hodin,  
panu Podlipnému a personálu hotelu Koruna děkujeme za vý-
borné ob�erstvení, které připravili a vbichni si moc chválili, a 
ji~ teď se těbíme na dalbí setkání, které proběhne v měsíci lis-
topadu.  

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 

ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ A MATEYSKÉ 
aKOLY 

Den otevZených dveZí – podzimní zahradní slavnost 
Během letních prázdnin jsme pokra�ovali v dalbí náro�né 
rekonstrukci vnitZních prostor Za a Ma.  
V budově základní bkoly vznikl například nový přednábkový 
sál, odborné u�ebny, kabinety a sociální zařízení, v budově 
mateřské bkoly se podařilo vybudovat nové koupelny a toalety. 
O vbech rekonstrukcích, jejich provedení a realizaci připravu-
jeme speciální přílohu do říjnových TO. Ráda bych ovbem ji~ 
nyní pozvala vbechny rodi�e, �tenáře TO a birokou veřejnost 
na Den otevřených dveří – podzimní zahradní slavnost, která 
se bude konat ve �tvrtek 3. října. Během celého odpoledne 
budete mít příle~itost prohlédnout si vebkeré prostory bkoly a 
bkolky, zavzpomínat na léta strávená ve bkolní lavici a setkat 
se neformálně se vbemi u�iteli na půdě bkoly. O podrobnostech 
akce budeme v�as informovat na webových stránkách bkoly 
www.zsteplicenm.cz, prostřednictvím informa�ního systému 
Bakaláři a na plakátech. Vbichni jste srde�ně zváni! 

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 

Vá~ení �tenáři! 
Po letní odmlce Vás budeme opět pravidelně informovat na 
stránkách TO o aktuálním dění v nabí základní a mateřské bko-
le. Dnes bych ale ráda popřála vbem u�itelům a pedagogickým 
pracovníkům, aby měli dostatek sil, trpělivosti, laskavosti a 
moudrosti při provázení ~áků na nelehké cestě vzděláváním a 
aby jim jejich práce přinábela předevbím radost. 
Vbem ~ákům přeji bkolní rok plný poznávání světa a hodnoty 
přátelství, prvňá�kům radostné zdolávání prvních bkolních 
krů�ků a deváťákům přeji, aby dokázali napnout vbechny své 
síly a zodpovědně se připravili na přijímací zkoubky, které ur�í 
jejich dalbí cestu.  
Rodi�ům a ostatním blízkým přeji mnoho radosti, nadhledu a 
trpělivosti a těbím se na spolupráci v novém bkolním roce. 

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy  

https://sportchallenge.cz/cz/beh-teplickymi-skalami/2024/vysledky
mailto:info@sportchallenge.cz
https://www.facebook.com/profile.php?id=100010161197275
https://www.facebook.com/MiroslavHolub.Foto
https://www.facebook.com/MiroslavHolub.Foto
https://www.facebook.com/milos.kleiner.3
https://www.facebook.com/michalkopecky.cz
https://photos.app.goo.gl/M23SHDQixUp8rxk79
https://photos.app.goo.gl/4PWAHufmoqXVg8U5A
https://www.facebook.com/redpointteamteplicenadmetuji
https://www.facebook.com/redpointteamteplicenadmetuji
http://www.zsteplicenm.cz


Virtuální univerzita tZetího věku 
Ke studiu se s koncem prázdnin nemusejí vracet pouze děti. S novým bkolním rokem opět za�íná volno�asová univerzita 
tZetího věku.  
VU3V tento říjen bude zahajovat svůj ji~ osmnáctý semestr, během kterého se studenti ú�astní besti přednábek, ve kterých se 
seznámí s nejvýraznějbími evropskými malíři sedmnáctého století. Vbechny přednábky jsou plnohodnotně akreditované a po 
dokon�ení besti semestrů má student nárok na promoci. Jako v~dy se na první přednábku mů~ete přijít podívat zdarma a nezá-
vazně. Těbíme se na nabe studenty i nové tváře, které se nebojí rozbířit své znalosti a obzory v seniorském věku. 

Petr Metelka, knihovník 
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SPOLEENSKÁ KRONIKA 

 
SPOLEENSKÁ KRONIKA 
 

Své „ANO“ si řekli        
 
dne 3. srpna 2024 na Kope�ku ve Zdoňově         
Krybtof Hrubka  a  Vendula Kohlová, 
 
dne 10. srpna 2024 na statku ve Zdoňově         
Jan Kubta  a  Petra Kolmabová, 
 
dne 17. srpna 2024 na statku ve Zdoňově         
Roman Hanub  a  Lucie Sedlá�ková, 
 
dne 24. srpna 2024 na statku ve Zdoňově         
David Rozporka  a  Tereza Jirsáková, 
 
dne 31. srpna 2024 na statku ve Zdoňově         
Jan Hejcman  a  Ladislava Weisová. 
 

Novoman~elům pZejeme hodně btěstí !!! 
 

Jana Záleská, matrikářka 

Udělejme spole�ně něco malého, ale důle~itého pro 
lepbí svět 
„Vomá�ková vychovala deset svých dětí a �tyZi nevlastní,“ 
vysvětluje JiZí Bartobka coby Pán Bůh v pohádkové kome-
dii Anděl Páně, pro� Vomá�ková nepatZí do pekla. Kdo by 
tuhle pěknou scénu neznal, ~e? 

Ano, v minulosti to bylo úplně normální. Komu zbýval kousek 
místa v chalupě, kousek jídla ve spí~i a kousek lásky v srdci, 
ochotně se ujal sirotků nebo dětí, které by jinak skon�ily tzv. 
na okraji spole�nosti (ře�eno moderní terminologií). Navzdory 
tomu, ~e měl chalupu plnou vlastních děcek. 
Dneska se ~ije jinak, to je pravda. Ale lidí v trvale obtí~né ~i-
votní situaci existuje pořád hodně. Solidarita a dobrovolnická 
pomoc v nouzi tak mají stále cenu zlata. Mo~ná víc ne~ kdy 
dřív. 
Záslu~nou a chvályhodnou aktivitou je pěstounství. Díky ně-
mu dostává mnoho dětí ni�ím nenahraditelnou banci 
k dobrému startu do ~ivota, bez ní~ by se jejich vyhlídky ztrá-
cely v mlze. 
Pěstounství vbak není pro ka~dého. Ne ka~dý má mo~nosti a 
předpoklady pro poskytování této neocenitelné slu~by druhým. 
Přesto by rád obdobným způsobem pomohl tam, kde to dává 
smysl. Třeba rodinám pe�ujícím o děti �i dospělé se zdravot-
ním posti~ením. 
Existuje nějaká taková alternativa? Ovbem~e ano. Například 
homesharing je příle~itostí pro ka~dého solidárního dobrovol-
níka, který má chuť udělat něco malého, ale důle~itého pro 
lepbí svět. 
Co je homesharing? Jednodube ře�eno: dobrovolník si �as od 
�asu vezme do své pé�e dítě (�i dospělého) se zdravotním han-
dicapem a vyrazí s ním na procházku, na zmrzku, nebo si jen 
tak posedí doma, na zahrádce, uvaří si jídlo… A pe�ující rodi-
�e zatím mají chvíli drahocenného �asu pro sebe. Tenhle scé-
nář má ale jebtě jedno nesmírně důle~ité kouzlo: zmíněné dítě 
(�i dospělý) získává nové sociální kontakty, vyklouzne z 
„bubliny“ domácího prostředí a u�í se navazovat vztahy 
s lidmi „zvenku“. Pro �lověka v jeho situaci je to devíza 
k nezaplacení. 
Obava, ~e by dobrovolník nezvládl pé�i o osobu se zdravotním 
posti~ením, je zcela zbyte�ná. Od toho je tady zprostředkující 
organizace, která jej na vbechno odborně připraví a vede po 
celou dobu poskytování homesharingu. V Královéhradeckém 
kraji je touto organizací Centrum Orion z Dlouhé Vsi. 
A tak máte-li v srdci trochu místa pro pomoc potřebným, při-
dejte se k homesharingu a udělejme spole�ně něco malého, ale 
důle~itého pro lepbí svět. Pokud vy sami takovou mo~nost 
nemáte, ale víte o někom, koho by mohl homesharing zajímat, 
povězte mu o něm. Více informací najdete na www.centrum-

orion.cz 

Za Centrum Orion Jirka Reichl 





INZERCE 

Kultura u nás 
Léto kon�í…to je jisté. A mně nezbývá, ne~ se tak trochu 
ohlédnout za tím, co se během těch dvou prázdninových 
měsíců povedlo a zároveň nastínit, co se chystá 
v nejbli~bích měsících.  
Hned na za�átku prázdnin proběhlo první letní promítání 
v parku z letobních celkových dvou. Loni to bylo pět, ale pro-
to~e zájem postupně opadával a na pár posledních u~ přiblo jen 
pár jedinců, rozhodli jsme se, ~e letos uděláme projekce pouze 
dvě a uvidíme. Druhé promítání bylo z důvodu po�así přesu-
nuto, zvoleny byly nové �eské komedie a snad se líbily.  
20. �ervence proběhla v parku akce pod názvem Retro disco 
kotel s DJ Lukábem Hamerníkem a Lukábem Merclem. Bylo 
tě~ké odhadnout, kolik lidí přijde, jestli tato hudba let sedmde-
sátých, osmdesátých a~ milénia zaujme, hodně zále~elo na 
po�así jako u vbech venkovních akcí, ale nakonec vbe dopadlo 
nad o�ekávání. Po�así snad lepbí být nemohlo, hudba skvělá, 
lidi se bavili, parket od za�átku do konce plný, velký dík za 
ob�erstvení Ladě Kubov�íkové, Koktejlbaru, Fotobuudka se 
nezastavila po celou dobu a po�et 400 lidí asi nikdo z nás ne-
�ekal. Bylo hezké vidět teplický park plný bavících se lidí ne-
jen o horolezeckém festivalu! Tak~e ano – termín na Disco 
retro kotel 2025 je ji~ domluven!!! 

Vrcholnou akcí byl jako ka~doro�ně Mezinárodní horolezecký 
filmový festival. Projekce filmů byla ji~ v nově zrekonstruova-
ných prostorách nabeho kina, které se tímto otevřelo veřejnos-
ti. A tak se třeba děti mohou těbit jebtě letos na dvě pohádky - 
tou první bude hned v září pohádka O křibťálovém srdci v po-
dání herců CziDivadla Praha a v listopadu se mů~ete těbit na 
pohádku O chytrém Honzovi a krásné Madlence Divadelní 
agentury Praha. V prosinci přijede ~onglér, klaun a kejklíř 
Vojta Vrtek s Pavlem amídem se svým předváno�ním předsta-
vením Zpátky do Betléma.  
Z ve�erních představení bych vás ráda pozvala 3. října na de-
tektivní komedii Stalo se v Chamonix v podání Náchodské 
divadelní scény, vstupenky jsou ji~ nyní v předprodeji 
v Infocentru, nebo třeba na pořad Na Stojáka s Karlem Hyn-
kem, Arnobtem Frauenbergem a Petrem Nastym Cerhou, vstu-
penky jsou ji~ také v předprodeji. Jako poslední se v listopadu 
přestaví divadlo Na tahu z erveného Kostelce s divadelní 
hrou Vítr ve větvích topolů.  
Během prázdnin proběhla v nabí bkole rekonstrukce přednáb-
kového sálu a tak v něm mů~eme 10. října přivítat Kláru 
Van�ákovou, která se na tři a půl roku stala „íňankou“. Ne-
nechte si ujít její poutavé vyprávění o zemi plné kontrastů, o 
kung-fu, divadle, cestování… 

A hudební ve�ery v klubu? I ty budou, termíny se u~ domlou-
vají, nechte se překvapit! 
Tak~e toto je takové malé shrnutí léta a zároveň pozvánka na 
akce budoucí. Snad si ka~dý vybere… 

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 


